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§ 128 Dnr 00339/2025 

Torghandel på Gustav Adolfs torg 

Sammanfattning 
Stadsbyggnadsförvaltningen har under en längre tid arbetat aktivt med att få 
torghandeln på Gustav Adolfs torg att bli det trevliga och trygghetsskapande 
inslag i stadsmiljön som stadsdelen Söder behöver. Trots ett stort antal 
insatser som bland annat innefattar reviderade riktlinjer och utökad 
renhållning, så visar rapporter och mätningar på att torget fortfarande upplevs 
som otryggt. Polisen och stadsledningsförvaltningens enhet för trygghet och 
säkerhet instämmer i stadsbyggnadsförvaltningens bild av att en avveckling av 
torghandeln skulle kunna bidra till att få bukt med en del av problematiken 
kopplad till torget. 
 
För att aktivera torget och skapa nya kvalitéer på ytan kommer en ny 
gestaltning att tas fram.   

Ordförandens förslag 
Ordförandens förslag till stadsbyggnadsnämnden är 
 
att avveckla torghandeln på Gustav Adolfs torg från och med den 30 juni 2025, 

att förklara paragrafen omedelbart justerad. 

Ajournering 
Ali Shibl (S) begär ajournering. Mötet ajourneras kl. 20:20-20:25. 

Yrkanden under sammanträdet 
Ali Shibl (S) yrkar bifall till ordförandens förslag med tilläggsyrkande enligt 
följande: 
 
att stadsbyggnadsförvaltningen får i uppdrag att utreda hur en 
parkeringssituation kan lösas i området utifrån att Gustav Adolfs torg blir 
bilfritt,  

att stadsbyggnadsförvaltningen får i uppdrag att utreda hur delar av 
Södergatan kan göras om till en grönskande gågata, 

att stadsbyggnadsförvaltningen med övriga berörda förvaltningar får i 
uppdrag att ta fram förslag på vilken verksamhet som kan bedrivas i simhallen 
för att skapa ett nytt besöksmål,  

att stadsbyggnadsförvaltningen får i uppdrag att ta fram en investeringsplan 
för att genomföra förändringar på Gustav Adolfs torg och dess omgivningar. 
 
Magnus Grill (L) med instämmande av Anne-Margret Norberg (KD) och Besnik 
Nikq (MP) yrkar bifall till ordförandens förslag.  

Behandling av yrkanden 
Ordföranden konstaterar att det bara finns ett förslag till huvudförslag och 
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finner att stadsbyggnadsnämnden beslutar i enlighet med ordförandens 
förslag. 

Ordföranden ställer därefter proposition på tilläggsyrkandet från Ali Shibl (S) 
mot avslag och finner att stadsbyggnadsnämnden avslår det. 
 
Omröstning begärs och stadsbyggnadsnämnden fastställer att förslagen ska 
prövas på följande sätt: Den som bifaller ordförandens förslag att avslå 
tilläggsyrkandet röstar Ja. Den som bifaller förslaget från Ali Shibl (S) att bifalla 
tilläggsyrkandet röstar Nej. 

Omröstningsresultat 

 Ja-röst Nej-röst Avstår 

Anders Cato (M) x   

Magnus Grill (L) x   

Anne-Margret Norberg (KD) x   

Bengt Lindahl (SD) x   

Per Stenberg (SD) x   

Catherine Borgkvist (S)  x  

Peter Danielsson (S)  x  

Birgitta Nilsson (S)  x  

Besnik Nikq (MP)  x  

Ali Shibl (S)  x  

Alexander Svensson (M) x   
 
Omröstningen utfaller med 6 Ja-röster mot 5 Nej-röster. 
Stadsbyggnadsnämnden beslutar att avslå tilläggsyrkandet. 

Stadsbyggnadsnämnden beslutar 
 
att avveckla torghandeln på Gustav Adolfs torg från och med den 30 juni 2025, 

att förklara paragrafen omedelbart justerad. 

Reservation 
Ali Shibl (S) anmäler att ledamöterna för (S) reserverar sig mot beslutet, i den 
del som avser tilläggsyrkandet med instämmande av Besnik Nikq (MP). 

Anteckningar till protokollet 
Besnik Nikq (MP) får till protokollet antecknat:  
”Tryggheten i Helsingborgs offentliga rum är mycket viktig för oss i 
Miljöpartiet. Därför bifaller vi ärendet om att avveckla torghandeln på Gustav 
Adolfs torg från och med den 30 juni 2025. Däremot anser vi att Helsingborg 
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borde ha en blomstrande torghandel. Vi anser därför att det är viktigt att 
förvaltningen ser över en alternativ placering och organisation av 
torghandeln.” 

Beslutet ska skickas till 
Kommunfullmäktige 
Drift och underhåll 
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